目次 CONTENTS

學術論著

1 雕塑的「公共化」——臺灣現代雕塑的社會性轉化/白適銘

The "Publicization" of Sculpture: The Social transformation of Modern Sculpture in Taiwan / Shih-Ming Pai

29 無遮蔽的氣象造形——論當代臺灣雕塑中的地族轉向/**龔卓軍**

Atmospheric Plasticity in the Open: Terrestrial Turn in Contemporary Taiwan Sculpture / Jow-Jiun Gong

59 冷與熱——以雕塑之名/簡子傑

Fever and Cold: In the Name of Sculpture/Tzu-Chieh Jian

81 賴純純作品中空間意涵的社會轉向/張晴文

Towards the Society: The Meaning of Space of Jun T. LAI's Art Works / Ching-Wen Chang

99 在框架與變動之間湧現

——徐永旭工作室中的藴育狀態**/徐嘒壎**

Emerging between the Framework and Instability: The Becoming Status of Yung Hsu Hsu's Studio/Hui-Hsuan Hsu

137 王德瑜作品分析研究——空間的可見與不可見/高森信男

The Analysis of Wang Te Yu's Works: The Visibility and Invisibility of Spaces /Nobuo Takamori

167 白南準的機器人

——混裝媒體與人性化科技的錄像雕塑**/李寅彰**

The Nam June Paik Robots: Video Sculpture with "Mixed Media" and "Humanizing Technology" / Yin-Jhang Li